

QK1716122

ISSN1004-4663
CN51-1201/R

CHINESE

HEALTH SERVICE MANAGEMENT



2017.06

中文核心期刊

中国卫生事业管理

ISSN 1004-4663



9 771004 466178

中国期刊全文数据库全文收录期刊
中文科技期刊数据库收录期刊
万方数据—数字化期刊群全文上网
中国生物医学文献数据库收录

万方数据

中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985 年创刊 第 34 卷 2017 年 6 月

主管

四川省卫生和计划生育委员会

主办

四川省卫生和计划生育委员会

协办单位

成都中医药大学附属医院

德阳市人民医院

成都大学附属医院

名誉主编

殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主编

余曙光

副主编

郑小华

总发行人、社长

刘友平

编辑部主任

刘书文

编辑

郭秀梅 饶朝龙 杨 练

贾 睿 李 苑 杨再国

英文编辑

谭 婧

编委

马 骁 方文均 方 勇

毛 萌 毛正中 王禄生

付 华 任建新 刘兴柱

吕玉波 孙 涛 朱士俊

李有柱 陈拥军 陈安民

陈志兴 周学东 易学明

林琦远 林曙光 钟 森

罗五金 范 兵 范关荣

姚大力 赵文清 周京国

郝 模 饶克勤 高 宁

高建民 耿仁文 黄从新

景 琳 廖 斌 蔡仁华

雷跃昌 樊晋川 樊均明

戴建平 唐刘红 赵 聪

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有
本刊所发表作品,不代表本编委会和编辑部
观点,如有印刷质量问题,请向本刊发
行部调换

目次

探索与改革

- 互联网医院产生在中国的原因探析
..... 古彦珏 魏东海 曹晓雯等(401)
- 中医药服务贸易发展回顾及对浦东新区中医药服务贸易发展的启示
..... 兰 蕾 郁东海 孙 敏等(404)
- 探索农村订单定向医学生培养新模式——从岗位胜任力视觉角度
..... 杨晓庆 陈 建(407)

社区卫生服务管理

- 美国乡村社区卫生环境治理的另一种解读:预期收益决定论
..... 闵继胜(409)
- 社区老年人自我感知老化与健康状况的相关性研究
..... 程玲灵 刘会英 李江华等(412)

医院管理

- 变革型领导风格、护士组织承诺对工作绩效影响的路径分析
..... 马 靓 苏钢强 申俊龙(415)
- ICU 护士离职意愿及影响因素调查分析
..... 张 蕴 向 思 吴林雄等(419)
- 新医改条件下缩短平均住院日的综合效益分析
..... 刘 庆 王清亮 胡耀斌等(423)

医疗保障

- 参保人对城镇职工医保个人账户的使用、认知、需求及其影响因素分
析——以贵州省为例 伍红艳 冉雪蓉 王 龙等(425)

卫生行政管理

- 基于 SNA 的山西省基层医疗卫生机构服务提供能力研究
..... 陈 彤 张 琳 郑建中等(428)

编辑出版

中国卫生事业管理杂志社

电 话

(028)86126443 86110812 86138809

E-mail:wssyglgj@sina.com

地 址

四川省成都市下汪家拐街19号

邮政编码

610041

发 行

四川省报刊发行局

发行范围

国内公开发行

邮发代号

62—66

印 刷

四川煤田地地质制图印刷厂

出版日期

2017年6月

国际标准刊号

ISSN1004—4663

国内统一刊号

CN51—1201/R

广告经营许可证

5100004000361

定 价

10.00元

Sponsor

Ministry of Health of the P. R. China
Editor Publishing House of Chinese
Health Service Management

Tel

(028)86126443 86110812 86138809

E-mail:wssyglgj@sina.com

Address

19 Xia Wangjiaguaist, Chengdu, Sichuan, P.
R. C

Post Code

610041

Domesitic

China Local Post Office P. O. Code 62—
66

Periodical Registration

ISSN1004—4663

CN51—1201/R

Price

RMB 10.00 Percopy

Publication Date

June. 2017

2014年全国31省市卫生系统效率及其影响因素分析
..... 丁敬美 张献志 张洁琼等(432)

药事管理

MMT患者服药依从性影响因素主成分的线性回归分析.....
..... 夏彦昌 王紫琳 卢恒宇等(436)

国内与国外医院抗菌药物管理项目研究进展与启示
..... 邢园 李 歆(439)

卫生法制

预立临终医疗指示相关问题研究 李大平 左 伟(443)

农村卫生管理

基于结构方程的乡村医生沟通能力影响因素研究
..... 丰志强 尹文强 宋俊伟等(447)

医学教育与科研管理

积极团体心理辅导对大学新生学习适应的改善效果
..... 高淑艳 李 洋 郑宇姝(451)

美国和澳大利亚卫生管理专业认证制度及对我国的启示
..... 高 洁 胡 志(454)

社会医学

中青年冠心病患者正念水平与压力知觉和压力应对的关系研究
..... 王 娟 王 茜 况成云等(458)

ADOPT干预对居家不出老年人健康行为和肺功能的影响.....
..... 高凤英 白燕平 赵 森等(461)

公共卫生管理

高血压患者随访次数达标的影响因素分析
..... 邵 天 邵飘飘 刘春燕等(465)

对开展艾滋病防治服务项目签约服务的思考
..... 梅光亮 秦 侠 陈 任等(469)

四川省某少数民族地区艾滋病随访管理工作现状分析
..... 曾亚莉 谭 勇 杨 薇等(472)

大学生感染艾滋病的现状及防治对策分析
..... 唐义红 李艳霞 王小平(474)

其它

我国卫生行业协同创新研究的描述性系统评价
..... 李震静 马 颖 刘 瑛等(477)

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

VOL. 34 NO. 6, 2017 CONTENTS IN BRIEF

- Analysis of the Reason of the Internet Hospital Occurred in China. *GU Yan - jue, et al.* (401)
- Review on the Development of TCM Service Trade and Lessons for Pudong New Area. *LAN Lei, et al.* (404)
- Studying On The New Model of Cultivating Rural - Oriented Medical Students From The Perspective of Post Competency.
..... *YANG Xiao - qing, et al.* (407)
- Another Interpretation for Environmental Health Governance in Rural Community of America: Determinism by Expected Return.
..... *MIN Ji - sheng.* (409)
- Study on the Relationship between Self - perception of Aging of the Community Elderly and Health Condition.
..... *CHENG Ling - ling, et al.* (412)
- Path Analysis of Nurse Managers' Transformational Leadership Styles and Nurses' Organizational Commitment on Job Perform-
ance. *MA Liang, et al.* (415)
- Study on Turnover Intention and Influencing Factors among ICU Nurses. *ZHANG Yun, et al.* (419)
- Analyzing The Comprehensive Benefit Of Shortening Average Length Of Stay Under The Background Of New Health Care Re-
form. *LIU Qing, et al.* (423)
- Analyzing the insured's use, cognition and demand of personal account of urban employees' basic medical insurance in Guizhou
and its influencing factors. *WU Hong - yan, et al.* (425)
- Studying on the ability to medical service of grass - roots medical institutions in Shanxi Province based on SNA.
..... *CHEN Tong, et al.* (428)
- Analyzing the efficiency of healthcare system in 31 provinces in 2014 and its influencing factors
..... *DING Jing - mei, et al.* (432)
- Analyzing the main factors to influence the medication compliance of MMT patients with multiple linear regression.
..... *XIA Yan - chang, et al.* (436)
- Research Progress and Enlightenment on Domestic and Overseas Antimicrobial Stewardship Programs.
..... *XING Yuan, et al.* (439)
- Studying on the issues of premeditated end - of - life medical treatment. *LI Da - ping, et al.* (443)
- Study on Influencing Factors of Rural Doctors' Communication Ability Based on Structural Equation.
..... *FENG Zhi - qiang, et al.* (447)
- Effect of Positive Group Psychological Counseling on Freshmen 's Learning Adaption. *GAO Shu - yan, et al.* (451)
- System and Revelation of American and Australian Health Management Professional Certification. *GAO Jie, et al.* (454)
- Studying on the relationship among mindfulness, stress perception and stress handling of the young and middle - age with coro-
nary artery diseases. *WANG Juan, et al.* (458)
- Studying on the effect of ADOPT intervention on the health behaviors and lung function of the housebound elderly people.
..... *GAO Feng - ying, et al.* (461)
- Analyzing the factors to influence the standard - reaching frequency of follow - up on hypertension patients.
..... *SHAO Tian, et al.* (465)
- Thinking on Carrying out Contract Service for the Chinese HIV/AIDS Prevention and Control.
..... *MEI Guang - liang, et al.* (469)
- Analyzing the status of follow - up management on HIV/AIDS cases in a minority region of Sichuan.
..... *ZENG Ya - li, et al.* (472)
- Analyzing the status of HIV/AIDS infection of college students and its countermeasures. *TANG yi - hong, et al.* (474)
- Descriptive Systematic Review on Collaborative Innovation of Health Industry in China. *LI Zhen - jing, et al.* (477)

眉山市妇幼保健院

(眉山市妇幼保健计划生育服务中心)



院班子照



市委书记李静一行调研医院工作



省卫计委副主任欧力生实地调研



患者家属赠送锦旗



5.12护士节庆祝活动



职工运动会



二届六次职代会照片



2017年妇产科适宜技术培训会

